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Abstract of thesis 

 

 

 .طد ْذِ انذراسح ترحضيز ٔذشخيض يزكثاخ انُايرزٌٔ ٔدراسرٓا تٕاسطح ذقُيح انًسح انحهقي انفٕنرايرزي أخد    

ذُأل انجزء الأل يقذيح عٍ يزكثاخ ي ٌجزئيي  ٔيركٌٕ يٍانفظم الأل.  ثلاثح فظٕل     ذضًُد انذراسح انحانيح

انكيًياء انكٓزتائيح ٔعٍ  ٔانجزء انثاَي يقذيح عٍ. انُايرزٌٔ ٔطزائق ذحضيزْا ٔذفاعلاذٓا ٔانفعانيح انثايٕنٕجيح نٓا

ٔاسرخذايّ في يجال انرحهيم انكٓزتائي  حيث يسرخذو في يجال انكيًياء انعضٕيح  نذراسح  انفٕنرايرزي انًسح انحهقي

يساراخ انرفاعلاخ انكيًيائيح ٔنذراسح ذفاعلاخ انجذٔر انحزج انًخهقح كٓزٔكيًائيا
″
. 

                            

Synthesis, characterization, biological activity and electrochemical study of some new sulfa-nitrone compounds. 

     This study is concerned with the synthesis, characterization, biological activity of 

nitrones.    Twenty three of Schiff base compounds were synthesized by condensation 

reaction of some sulfonamids with aldehydes.  

A series of nitrones have been synthesized by oxidation of Schiff bases by peracetic acid.     

 Study  of reduction -coupling of nitrone compounds with some ketones leading to 

electrosynthesis series of some new hydroxylamines.     

Also, study of the electrosynthesized compounds by cyclic voltammetry. 
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